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� Anadolu Üniversitesi Sivil Havacılık
Yüksekokulu, Avrupa ülkeleri için nakli-
ye pilotu yetiştirmeye hazırlanıyor.

� Önümüzdeki aylarda yurt dışından
gelmesi planlanan pilot adaylarının
eğitimi 18 ay sürecek. 4. SAYFADA

Yabancı pilotları
Anadolu eğitecek

19 Aralık Cuma

Konferans

Ben Anadolu
Yer: Atatürk Kültür ve Sanat
Merkezi Oda Tiyatrosu Salonu
Saat: 19:00
Tiyatro Anadolu

Güzel Konuşma ve
Diksiyon Eğitim Çalışması
Pınar ARIK
Yer: İletişim Bilimleri Fakültesi
Derslik no: 104
Saat: 17:00-19:00
Kariyer Kulübü

Tiyatro

KAMPUSTE NELER VAR??

Medyanın asıl
amacı para
kazanmak
� Atatürkçü Düşünce Kulübü’nün
düzenlediği söyleşiye Vatan gazetesi
yazarı Mustafa Mutlu konuk oldu.
Söyleşide Türk medya-
sı, medyanın duru-
mu ve halkın med-
ya alışkanlıkları ele
alındı.

5. SAYFADA

Toplantı

Dia Gösterimi

2008-2009
öğretim yılında
üniversitemiz
basımevinde
basılacak
kitaplar için
kağıt kullanılacak.

3861 ton

Girişimcilerin ve
Çalışanların Değerlerinin
Karşılaştırmalı Analizi
Yer: İktisadi ve İdari Bilimler
Fakültesi Amfi 002
Saat: 14:00
İktisadi ve İdari Bilimler
Fakültesi

'Tanışma Toplatısı'
Arkeoloji Kulübü
Yer: Kongre Merkezi
Kırmızı Salon
Saat: 16:00-17:00
Arkeoloji Kulübü

Konser
Üflemeli ve Vurmalı Çalgılar Ana
Sanat Dalı Konseri
Yer: Salon 2003
Saat: 20:00-22:00
Devlet Konservatuvarı

20 Aralık Cumaartesi

Seminer
Sıfırın Altında Marketing'08
Yer: Sinema Anadolu
Saat: 09:00-17:30
Marketıng Anadolu Kulübü

Üniversitenin
projeleri kente
değer katıyor
�Radyo A’da yayınlanan “Rektörü-
müz Sorularınızı Yanıtlıyor” programı,
2 Aralık günü bir kez
daha dinleyicilerle
buluştu. Rektör Prof.
Dr. Fevzi Sürmeli
programda çeşitli ko-
nularda bilgiler
verdi.

4. SAYFADA

Krize kendi
çözümümüz
olmalı
� İletişim Bilimleri Fakültesi’nin da-
vetlisi olarak Eskişehir’e
gelen Ekonomist Dr.
Yaşar Erdinç “Kü-
resel Finansal Kriz
ve Medyada Yansı-
maları” konulu bir
konferans verdi.

7. SAYFADA

Öğrencilerin örnek etkinliği

� Porsuk Meslek Yüksekokulu öğre-
tim görevlileri Aytuğ Özsoy, Mete Öz-
türk ve Yard. Doç. Dr. Dilek Çukul,

Topluma Hizmet Uygulamaları dersi
kapsamında Rize’nin Ardeşen ilçe-
sindeki ilköğretim okulları için kitap

ve kırtasiye malzemesi topladı. Yar-
dımlar Ardeşen Kaymakamlığı’na
gönderildi.

Mustafa
Mutlu

Öğrenci Görüşü
� Kariyer Kulübü’nün size
katkılarınelerdir? 8.SAYFADA

� Anadolu Üniversitesi Doğa Sporları Kulübü (ANA-
DOSK), 6–12 Aralık günlerinde Anadolu Üniversite-
si’nin 50. Yıl Flaması’nı Türkiye’nin zirvesine taşıdı.
ANADOSK Başkanı Kamil Özkasap, Cem Kıyak ve Ar-
no Taşçıoğlu’ndan oluşan üç kişilik ekip antrenman

için iki hafta önce Erciyes Dağı’na tırmandılar. Daha
sonra 5137 metre yüksekliğindeki Ağrı Dağı’nın zir-
vesine çıkan ekip, temmuz ayında gelen tırmanış ya-
sağının kalkmasından sonra tırmanma izni alan ilk
ekip olmasıyla gurur duyuyor.

Anadolu Üniversitesi zirvede
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� Hukuk Fakültesi Kamu Hukuku
Bölümü İdare Hukuku Anabilim Da-
lı’ndauzmanolarakgörevyapanMus-
tafa Avcı “Türkiye’de Doping Kontrolü
ve Hukuki Sonuçları” isimli bildirisini
4 - 8 Ağustos tarihinde Çin'de gerçek-
leşen Olimpiyat Öncesi Uluslararası
Spor Bilimleri Konferansı'nda sundu.
Avcı bildirisinde dopingin yasaklan-
masınınanasebeplerivedopingkont-
rolününkonularını işledi.Avcı,kongre
katılımcılarıyla Türkiye'de, doping
kontrolü nasıl yapıldığı, hangi yön-
temlerin kullanıldığı, doping kontrolü-
nündahaiyinasılyapılabileceğiüzeri-
ne görüşlerini paylaştı.

Dopingi, Uluslararası Olimpiyat Komi-
tesi ve Dünya Anti-Doping Ajansı tara-
fından yasaklanmış maddelerin spor-
cu tarafından bilinçli veya bilinçsiz şe-
kilde kullanımı olarak ta-
nımlayan Uzman Mustafa
Avcı, “Sporcuyu bu çeşit
maddeleri veya yöntemle-
ri kullanmaya yönlendir-
mek veya onlara yardım
etmek, bu maddeleri kul-
lanmaya teşebbüs et-
mek, yarışma içi ve dışı
doping kontrolü için nu-
mune vermeyi reddet-
mek, kontrol prosedü-

rünehilekarıştırmakdopingle ilgilibir
suç olarak sayılmaktadır” dedi.

Etiğe Aykırı

Dopingin yasaklanmasının ana se-
bebinin sporun te-
mel prensibine ay-
kırı olması olduğu-
nu söyleyen Avcı,
“Doping sadece bir
ahlak ve sağlık soru-
nu değildir, aynı za-
manda yasal yaptı-
rımları olan bir sorun-
dur” dedi.

Doping kontrolü-

nün dürüst bir yarışma için, sporcu-
ların haklarını korumak ve ilaçsız
amatör ve profesyonel sporun yay-
gınlığını sağlamaya yardımcı olmak
için yapıldığını belirten Avcı, şunları
söyledi:“Dopingkontrolü,sporcuların
seçimi, idrar numunelerinin toplan-
ması, analizi ve sonuçlarının yorum-
lanması işlemlerini içerir. Doping
kontrolü analizleri, halen idrar
örneklerinde yapılmaktadır.
Yakın bir gelecekte doping
kontrolü analizlerinin daha
geçerli olması ve kesin so-
nuçlarvermesiiçinidrar
yerine kan örnekleri-

nin alınması
ve bu işle-
min yaygın-
l a ş m a s ı
p l a n l a n -
maktadır.”

AnadoluHaber
Editör: Araş. Gör. Çağdaş CEYHAN
Tasarım: Ali Emre DİNGİL2 A K A D E M İ K Ç A L I Ş M A L A R

� Öğr.Gr.Dr.DilrubaKürümveProf.
Dr. Mustafa Sağlam’ın “Öğretimsel
Gelişim Programının Geliştirilmesine
İlişkin Doktora Öğrencilerinin ve Öğ-
retim Elemanlarının Görüşleri” isimli
çalışması, 23–25 Haziran 2008 tarih-
leri arasında Doğu Akdeniz Üniversi-
tesi tarafından Kuzey Kıbrıs Türk
Cumhuriyeti’nde düzenlenen Ulus-
lararası Eğitim Bilimleri Konferan-
sı’nda sözlü bildiri olarak sunuldu.
Çalışma, Yükseköğretim Kurulu’nun
1999 yılında eğitim bilimleri alanı dı-
şındaki bilim dallarında doktora öğ-
renimine devam eden doktora öğ-
rencilerinin öğretim bilgi ve becerile-
rinin geliştirilmesi amacıyla uygula-
nan ve “Gelişim ve Öğrenme” ile “Öğ-
retimdePlanlamaveDeğerlendirme”
derslerini kapsayan Öğretimsel Geli-
şim Programı’nın geliştirilmesine dö-
nük olarak desenlendi..

Kürüm,2005–2006öğretimyılıgüz
döneminde gerçekleştirilen araştır-
manın çalışma evreni içinde yer alan
994 doktora öğrencisinden 576’sına
ve 60 öğretim elemanından ise 25’ine

ulaşılabildiğini belirtti. Araştırmanın
amacı kapsamında gereksinim duyu-
lan verilerin, araştırmacı tarafından
biri doktora öğrencileri, diğeri ise öğ-
retim elemanlarına uygulanmak üze-
re hazırlanan “Öğretim Üyesi Adayla-
rı İçin Öğretimsel Gelişim Progra-
mı’nın Değerlendirmesi” başlıklı iki
anket aracılığıyla toplandığını ifade
eden Kürüm, toplanan verilerin çö-
zümlenmesinde sayı ve yüzdelerden
yararlanıldığını belirtti.

Program Esnek Olmalı

Kürüm şunları söyledi: “Araştır-
maya katılan doktora öğrencileri
ile öğretim elemanlarının Öğre-
timsel Gelişim Programının geliş-
tirilmesine dönük görüşlerinden
ulaşılan sonuçlara göre; doktora
öğrencilerinin ve öğretim eleman-
larının büyük çoğunluğu progra-
ma tüm öğretim elemanlarının
katılması, programın ders biçi-
minde düzenlenmesi, bu tür prog-
ramların öğretim yılı ve çalışma
saatleri içerisinde verilmesi gerek-

tiği görüşündedirler”.
Kürüm sözlerine şu şekilde devam

etti: “Öte yandan, programın her bir
alana yönelik ayrı uygulanması ko-
nusunda doktora öğrencilerinin ve
öğretim elemanlarının farklı görüşte
olduğu, dersler için alana özgü bilgi-
lerin ve uygulama örneklerinin yapı-
landırıldığı basılı materyallerin olma-
sı gerekliliği konusunda ise görüş bir-
liği içinde oldukları belirlenmiştir”.
Kürüm, araştırma için son olarak
şunları söyledi: “Programa katılan
öğrencilerin ve programdaki dersleri
yürütenöğretimelemanlarınınprog-
ramıngeliştirilmesinedönükönerile-
rine göre, programın sürdürülmesi
ve tüm öğretim elemanlarını kapsa-
ması, ancak programın planlanma-
sında ve uygulanmasında öğretim
elemanlarının katılımını özendirme-
si için, zaman, süre, biçim, içeriğin
esnek bir biçimde düzenlenmesi, ka-
tılımcılarıngereksinimlerinindikkate
alınmasıveprogramakatılımınödül-
lendirilmesi görüşünde oldukları
söylenebilir.”

� Brezilya’nın Rio de Janerio kentin-
de 21 Temmuz 2008 tarihinde dü-
zenlenen 7. Almanca Öğretmenleri
Derneği Kongresinde Anadolu Üni-
versitesi Eğitim Fakültesi öğretim
üyelerinden Yard. Doç. Dr. Bora Ba-
şaran “Almanca Ders Kitaplarında
Dil Düzeylerinin Belirlenmesi” konu-
lu bildirisiyle katıldı.

Almanca dil eğitimi çerçevesinde
tasarlanan ders kitaplarındaki dil
eğitimi düzeylerinin belirlenmesin-
de ortaya atılan zorluk derecelendir-
meleri üzerine çalışmasını şekillen-
diren Yard. Doç. Dr. Başaran şunları
söyledi: “Bu derecelendirmeler üze-
rinde altı adet dil düzeyi var, bu dü-
zeyler A1’den C2’ye kadar değişiyor.
Burada A1 başlangıç düzeyini, C2 ise
akademik anlamda bir dil eğitimi
düzeyini belirtmekte.” Bu düzeyle-
rin belirtilmesinde kullanılan kodla-
maların her ders kitabının üzerinde
bulunması gerektiğine değinen
Yard. Doç. Dr. Başaran, bu durumun
sadece Türkiye’deki yabancı dil eğiti-
mine bağlı bir durum olmadığını

tüm dünyada aynı şekilde kodlama-
ların yapıldığını belirterek kendi ça-
lışmasının bu düzey belirlemeleri-
nin neye göre belirlendiğini tespit et-
mek amacıyla yapıldığını belirtti.
Yard. Doç. Dr. Başaran, farklı ülkeler-
deki yabancı dil eğitimine yönelik
yabancı dil kitaplarında da “aynı”
düzey kodlamalarının kullanıldığını
sözlerine ekleyerek Türkiye’deki Al-
manca öğretiminde kullanılan A1
kodlu kitapların Almanya’daki ders
kitabındaki A1 koduna sahip kitapla
arasında benzer özellikler taşıması
gerektiğini ancak incelendiğinde
böyle bir standartlaşmanın söz ko-
nusu olmadığını belirtti.

Bu standartların sağlanması ge-
rektiğini vurgulayan Yard. Doç. Dr.
Bora Başaran, bu dereceleri belirle-
mede dünyada konvansiyonel bir
kurum ya da enstitünün bulunma-
dığını ifade ederek “Uluslararası bir
çalışma grubu ile yine uluslararası
geçerli bir sertifika sistemine yöne-
lik bir çalışmaya öneride bulun-
dum” dedi.

Öğretimsel gelişim
programlarıdageliştirmelidir

Dil kitapları
standart olmalıdır

Yard. Doç. Dr. Bora BaşaranÖğr. Gr. Dr. Dilruba Kürüm

Uzman Mustafa Avcı

Doping ahlaki ve hukuki bir sorundur
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Eğitim

Tiyatro

Film Gösterimi

Deli Dumrul
Yer: Atatürk Kültür ve Sanat
Merkezi Oda Tiyatrosu Salonu
Saat: 19:00

KAMPUSTE NELER VAR??

2. Palto Film Günleri
İşte Özgür Dünya, Saat: 12:00
Limon Ağacı, Saat: 15:00
Sürgün, Saat: 18:00
Gölgeler, Saat: 21:00
Yer: Sinema Anadolu

23 Aralık salı

Konser

Gezi

N�LÜFER KUTLU
� Endüstriyel Sanatlar Yüksekokulu
tarafından 25 Kasım günü dü-
zenlenen “Tasarım Söyleşile-
ri” başlıklı seminere, Türki-
ye Bilimsel ve Teknolojik
Araştırma Kurumu (TÜ-
BİTAK)UzayTeknolojile-
ri Araştırma Enstitü-
sü’nden Araştır-
macı İlknur Bay-
lakoğlu konuk

oldu. “Ecodesign (Ekotasarım) Sergi-
si” adıyla açılan serginin ardından

düzenlenen seminer, Endüstriyel
Tasarım Bölümü Konferans
Salonu’nda gerçekleştirildi.
Baylakoğlu, doğa uyumlu ta-
sarım konusunda öğrencile-
re bilgi verdi.

Ekotasarımın kriterleri,
faydaları ve basamakları-

nı anlatan Baylakoğlu,
ekotasarımın, ürünün

hammaddesinin çıkarılması aşama-
sından geri dönüşüm sürecine ka-
dar olan süreci kapsadığını ifade et-
ti. Baylakoğlu, ekotasarım kapsa-
mında bütün sorunların yüzde
80’inin tasarım aşamasında çözül-
düğünü vurguladı.

Doğa uyumlu tasarım kavramının
bütün sektörleri kapsadığını kayde-
den İlknur Baylakoğlu, bu nedenle
üzerinde önemle durulması gerekti-
ğini söyledi.

Gezi

İlaç Hammadde Tesisi
Eğitim Gezisi
Yer: Gebze Mustafa Nevzat
İlaç Sanayi A.Ş

20 Aralık Cumartesi

Eğitim
Beden Dili Eğitimi
Canten KAYA
Yer: Kongre Merkezi
Kırmızı Salon
Saat: 13:00-16:00

� Anadolu Üniversitesi İletişim Bi-
limleri Fakültesi (İBF) mezunu olan
Mustafa Barış Çorak’ın “6.45” adlı
kısa filmi bu yıl 28’incisi düzenlenen
Uluslararası Münih Film Okulları
Festivali’nde yarışmaya kabul edildi.
Festival 16-22 Kasım tarihlerinde
gerçekleştirildi.

Anadolu Üniversitesi adına festiva-
le katılan İBF öğretim üyesi Yard. Doç.
Dr. Ufuk Küçükcan, 28 yıldır düzenle-
nen Uluslararası Münih Film Okulları
Festivali’ne Türkiye’den ilk kez katılım
olduğunu belirterek bunun gurur ve-
rici olduğunu söyledi.

Uluslararası Münih Film Okulları
Festivali’ne dünyanın en önemli si-
nema okullarının katıldığını belirten
Küçükcan, 400 civarında filmin baş-
vuruda bulunduğunu ve bunlardan
yalnızca 40 filmin yarışmaya kabul
edildiğini kaydetti. Küçükcan, “Bu
festival dünyadaki en önemli film
festivallerinden biri. Biz de mezun
öğrencilerimizden Mustafa Barış Ço-
rak’ın yönetmenliğini yaptığı drama
türündeki “6.45” adlı kısa filmle ya-
rışmaya katıldık. Ödül
alamadık ancak 28
yıl sonra ilk kez
Türkiye’den katı-
lan kurum olmak
çok güzel bir duy-
gu” dedi.

21 Aralık Pazar

İstanbul'da Bir Sürrealist
Salvador Dali Sergi ve
Pera Müzesi Eğitim Gezisi
Yer: İstanbul

22 Aralık Pazartesi

Sergi
Ebru KARMA Sergisi
Yer: Kütüphane
Üst Sergi Salonu
Saat: 09:00-17:00
Güzel Sanatlar Fakültesi

"TSE - EN / 17025 - 2005
Kapsamında Laboratuvar
Akreditasyonu
Bilgilendirme Eğitimi"
Yer: Kimya Mühendisliği
Bölümü K3 Dersliği
Saat: 09:30-17:00

Oda Müziği Konseri
Trio AEGEAN
Sema KORKUT (Keman),
Fulya ERGÜDEN (Viyolonsel),
Şeniz DURU (Piyano)
Yer: Salon 2003
Saat: 20:00-22:00

Yeni af kanunuyla son bir şans
GÜVEN AKYAYLA
� Anadolu Üniversitesi Rektörlüğü ta-
rafından yapılan açıklamada, 5806 sa-
yılı kanundan yararlanmak üzere baş-
vuracak olan örgün programlardan ili-
şiği kesilenlerin uzaktan öğretim yapan
Açıköğretim, İktisat, İşletme Fakültele-
ri’nden ilişiği kesilenlerin dikkat etme-
leri gereken konular açıklandı.

Örgün Programlar

5806 sayılı kanunla 2547 sayılı Yük-
seköğretim Kanunu’na eklenen geçici
56’ncı maddesinden, yabancı dil hazır-
lık dahil, lisans öğrenimine hazırlık, ön
lisans, lisans tamamlama, lisans, peda-
gojik formasyon ve lisansüstü öğrenim
gören öğrencilerden kendi isteği ile ili-
şiği kesilenler ile lisans öğreniminde
iken ön lisans diploması alıp ayrılanlar
dahil her ne sebeple olursa olsun;
01.01.1980 tarihinden 28 Ekim 2008
tarihine kadar ilişiği kesilenler ile 29
Aralık 2008 Pazartesi günü mesai saati
bitimine kadar ilişiği kesilecekler ka-
nundan yararlanabilecekler.

Örgün programlarda, ayrıca 2547 Sa-
yılı Yükseköğretim Kanunu’nun 35’inci
maddesi uyarınca bir yükseköğretim
kurumu adına, Anadolu Üniversite-
si’nde lisansüstü öğrenim yapanlardan
başarısızlık nedeniyle ilişiği kesilenler de

yararlanabilecek. Bu kanundan yarar-
lanmak isteyenlerin 29 Aralık 2008 Pa-
zartesi günü mesai bitimine kadar ka-
yıtlarının silinmiş olduğu fakülte/yük-
sekokul/meslek yüksekokulu/enstitüye
başvurularını yapmaları gerekiyor. Bu
tarihten sonra ulaşacak başvurularla il-
gili işlem yapılmayacak.

Başvuruları kabul edilenlerin kayıtla-
rı 12-19 Ocak 2009 (Cumartesi-Pazar
günleri hariç) günleri arasında gerekli
kayıt evrakları ile birlikte başvurmaları
halinde yapılacak. Kayıtlarını yaptıran
öğrenciler ders seçimlerini ise 09-13 Şu-
bat 2009 günleri arasında yapabilecek.

Uzaktan Öğretim Programları

5806 sayılı kanunla, 2547 sayılı
Yükseköğretim Kanunu’na eklenen

geçici madde ile açıköğretim sistemi
ile öğrenim yapılan lisans öğrenimi-
ne hazırlık programı dahil, ön lisans,
lisans tamamlama ve lisans prog-
ramlarından kaydı silinenlere, sınav
hakkı tanınmaksızın doğrudan kayıt
hakkı tanınıyor. İlgililerin bu kanun-
dan yararlanmak için kayıtlarını 15
Aralık – 29 Aralık 2008 tarihleri ara-
sında yapmaları gerekiyor. Bu hak-
tan yararlanmak isteyen öğrencilerin
15 Aralık 2008 tarihinden itibaren
http://aofkayit.anadolu.edu.tr adre-
sinden, kayıt için gerekli olan bilgile-
ri girip “İnternet Kayıt Belgesi”nin dö-
kümünü almaları gerekiyor. İnternet
Kayıt Belgesi’nin dökümünü alan öğ-
renciler daha sonra T.C. kimlik num-
arası ile Türkiye Vakıflar Bankası’nın

herhangi bir şubesine başvurarak
“Öğretim Gideri” ve “Cari Hizmet Ma-
liyetlerine Öğrenci Katkı Payı” 1. tak-
sit tutarlarını ödeyecekler. İnternet
Kayıt Belgesi’ni dolduran ve banka
ödemesini yapan öğrenciler 29 Ara-
lık 2008 Pazartesi günü mesai saati
bitimine kadar kayıt belgeleri ve kim-
liğini kanıtlayan resmi bir belge ile
birlikte illerde bulunan Açıköğretim
Fakültesi bürolarına başvurarak ka-
yıtlarını yaptırabilecekler. Eksik belge
veya posta ile kayıt yapılmayacak.

Ayrıntılı Bilgi İnternette

İngilizce Öğretmenliği Lisans Progra-
mı öğrencileri ise Adana, Ankara, Balı-
kesir, Edirne, Erzurum, Eskişehir, İzmir,
Konyaillerindenbirinitercihederekher-
hangi bir Açıköğretim Fakültesi büro-
sunda kayıtlarını yaptıracak. Açıköğre-
tim Fakültesi büro adresleri, telefon nu-
maraları ve büro krokileri hakkında bil-
gi almak isteyenler ise http://www.a-na-
dolu.edu.tr adresindeki “Açıköğretim”
linki, “Büro Hizmetleri” seçeneğinden
detaylı bilgiye ulaşabilirler.

Konu hakkında bilgi almak isteyen-
ler de www.anadolu.edu.tr adresinde
duyurular kısmından detaylı bilgileri
ve kayıt için gerekli olan belgeleri öğ-
renebilirler.

Münih Film
Festivali’nde
bizden biri
yarıştı

KEREM KOSOVA
� İktisadi ve İdari Bilimler Fa-
kültesi öğretim üyesi Yard. Doç.
Dr. Gülfidan Barış yönetiminde
sürdürülen Marka Yönetimi
dersi kapsamında öğrenciler
yüzde doğal reçel tasarladılar.
Maliye Bölümü öğrencileri Ha-
tice Karakulak, Hüseyin Turan,
Funda Filizoğlu, Yaşam Erol ile

İktisat Bölümü öğrencileri İrem
Kozanoğlu ve Didem Karaka-
ya’nın oluşturduğu proje gru-
bu, “Tatula” marka bir doğal gı-
da ürününün sunumunu ger-
çekleştirdiler.

Nar ve üzüm reçeli olarak iki
farklı biçimde ve “Siz insanları
daha çok sevin diye biz kalbini-
zi düşündük” sloganıyla tanıtı-

lan ürünün yüzde doğal ve kat-
kısız olarak tasarlandığını belir-
ten proje grubu öğrencileri, bu
ürünün kalp ve damar hastalık-
larından hiper tansiyona, cilt
sorunlarından hormonal rahat-
sızlıklara kadar pek çok sağlık
sorununa iyi geldiği ve herke-
sin ulaşabileceği bir fiyatta üre-
tilebileceğini söylediler.

Öğrencilerden tamamen doğal reçel

Ekotasarım kavramı tüm sektörleri kapsıyor

İlknur Baylakoğlu
Yard. Doç. Dr.
Ufuk Küçükcan

Yeni yasa, üniversitesi ile ilişiği kesi-
len öğrencilere yeni bir şans veriyor.



HABER MERKEZ�
� Radyo A’da yayınlanan “Rektörü-
müzSorularınızıYanıtlıyor”programı,
2 Aralık günü bir kez daha dinleyici-
lerle buluştu. Uzman Nur Demir’in
sunduğu programda Rektör Prof. Dr.
Fevzi Sürmeli çeşitli konularda gelen
soruları canlı yayında yanıtladı. Ana-
dolu Üniversitesi’nin Eskişehir’e etki-
leri ve şehrin üniversiteyi algılayışı
adında bir araştırma yapıldı. Rapo-
ruyla ilgili soruları yanıtladı.

�Bu araştırmayla amaçlanan neydi?
Bu araştırmayla amaçlanan Ana-

dolu Üniversitesi’nin Eskişehir’e et-
kileri ve şehrin üniversiteyi algılayı-
şını ortaya koymak. 5o’inci yıl içinde
bugüne kadar çok değişik görüşler
ileri sürüldü; Anadolu Üniversitesi
Eskişehir’e çok katkıda bulundu şek-
linde ama bunlar hep söylem ve
gözlemden ibaretti. Biz istedik ki
50’inci yılda gerçekten bizim de
inandığımız bu gözlemi, bilimsel ve-
rilerle, bilimsel bir yaklaşımla ortaya
koyalım. Anadolu Üniversitesi, bu-
lunduğu kente ve çevreye ne veriyor
ve bu arada bu çevre, Eskişehir hal-
kı, üniversiteyi nasıl algılıyor? Bu bi-
ze şunu verecek. Geçtiğimiz 50 yılda
nasıl algılandığımızı. Ama bu arada
da kuşkusuz yanlış yapılanlar ne şe-
kilde ifade ediliyor, acaba revize edi-
lecek noktalar var mı? İkincisi de bu
temel verilerle nereye daha çok git-
memiz gerektiğini, hangi yöne daha
çok gitmemiz gerektiğini, nerelerde
daha çok katkı yapmamız gerektiği-
ni de gösterir düşüncesiyle bu araş-
tırmayı gerçekleştirdik.

� Peki, bu araştırma kapsamında
neler vardı?

Birazönceifadeettiğim,buikiyönü
ortaya koyma bakımından, Anadolu
Üniversitesi neler veriyor ve bu nasıl
algılanıyor. Bu kapsamda bizim Eski-
şehir ekonomisi üzerindeki harcama
ve bilgi temelli etkilerimiz nedir, onu
ortaya koymak istedik. Sosyo-kültürel
işlevler açısından
olayı irdelemek is-
tedik. Eskişehir’e
sunduğu olanaklar
neler,bunungörül-
mesini istedik.

� Üniversitenin
kesinlikle şehre
önemli bir ekono-
mik katkısı var.
Ekonomik etkileri
neler, nelerdir?

Küçümsenmeyecek büyük etkiler
çıktı. Üç boyutta ele alınabilecek et-
kileri olduğunu gördük. Bunlardan
biri; bizim Anadolu Üniversitesi ola-
rak personele yaptığımız net öde-
meler ile bunun yanında satın aldı-
ğımız mal, hizmet, sermaye ve
transfer harcamalarının Eskişehir
ekonomisine katkısı. Bunlar bizim
bütçelerimizden, bordrolarımızdan
alınan rakamlar olması bakımından
188 milyonun üstünde. Yani 188
trilyon sadece bu. Bunun yanında
da öğrencilerimiz var. Şu anda 26

bin 600 öğrenci, ayrıca uzaktan eği-
tim için gelip gidenler var.

Katkımız Çok Büyük

Biz açıköğretimi dikkate almadık
onu özellikle söyleyeyim. Sadece Eski-
şehir’de sürekli 11-12 ay kalan önli-
sans, lisans, yüksek lisans, doktora ya-
pan ve sadece Anadolu Üniversite-
si’ninöğrencilerinibazaldık.Gereköğ-
rencilerin kendi yaptığı harcamalar
gerek onları ziyarete gelen oldukça
önemli bir sayı var anne, baba, yakın,
eş-dost. Bunların yaptığı harcamalar
254 milyon YTL, yani eski parayla 254
trilyon lira. Ve çarpan etkisiyle uyarıl-
mış,yanibuharcamalarınyarattığıdi-
ğer harcamalar 563 trilyon. Bütün
bunları topladığınızda 1milyar YTL,
1katrilyon liranın üzerinde Eskişehir
ekonomisinekatkıolduğunudasöyle-
yebiliyorum. Üniversite kaynaklı ola-
rak harcanan her bir lira, şehir ekono-
misine, 5 lira olarak dönüşüyor. Çün-
küburadaharcadığınız1liradiyelimki
bir fırına harcadığınızda o fırının kat-
kısı un, değirmen, buğdaya kadar gi-
den bir katkısı var. Bu çok önemli.
Özellikle bu rakam 2007 yılında Eski-

şehir’in ulaş-
tığı toplam
ihracatraka-
mı, yaklaşık
661 milyon
YTL. Ama
burada ya-
pılan katkı
1milyar YTL.
Bunu özel-
likle karşılaş-
tırma yap-

mak için söylemek istedim.

� Hocam bir de girişimci ve payla-
şımcı yönü var üniversitemizin,
onun da çok fazla etkisi var. Danış-
manlık hizmetleri sunuluyor, şehir-
le bazı cihazlar paylaşılıyor, en
önemlisi bilgiler paylaşılıyor. Bu ko-
nuyu da biraz açar mısınız?

Az önce benim söylediklerim sa-
dece parasal anlamda bilgilerdi.
Ama bunun yanında istihdam açı-
sından çok önemli katkı söz konusu.
Anadolu Üniversitesi olarak Eskişe-
hir’de toplam 6939 kişiye istihdam

sağlıyoruz. 6939’un küçümsenme-
yecek, çok ama çok önemli bir ra-
kam olduğunu da özellikle belirt-
mek istiyorum.

Vergi Sağlıyoruz

İşin diğer ilginç tarafı, bizim har-
cadığımız 1lira kaynaklı harcama
devlete yaklaşık 1.09 vergi sağlıyor;
çünkü bizim harcamalarımız insan-
ların geliri oluyor. O gelirler üzerinde
de devletin aldığı vergi var. Dolayı-
sıyla herkese bu yönde katkı sağla-
dığını ifade ediyorum.

Diğer sorduğunuz esas soruya gelir-
sek, innovatif değerlere, girişimci ve
paylaşımcı yapıya sahibiz. Çünkü üni-
versite bilgi üreten yer demektir. Bilgi
üretipdebunukullanıcılarasunanyer
anlamındadır ve üretilen bu bilgi kul-
lanıldığıorandadeğerlidir.Bukapsam
ve bu anlayış içinde, organize sanayi-
deki teknoloji geliştirme bölgeleri kap-
samı içinde de Anadolu Üniversite-
si’nin ortaklığı vardır. Sanayi Odası ve
oradaki sanayicilerle birlikte kurulan
Anadolu Teknoloji Araştırma Parkı
Anonim Şirketi içinde de yer alıyoruz.
O kapsamda öğretim üyelerimizin
kurduğu 7 tane şirket var. Orada bir
bilgi üretiliyor, üretim yapılıyor ve üre-
tim ihraç ediliyor. Bu arada arkadaşla-
rımız patent sahibi. Bunun yanında
SAM dediğimiz Seramik Araştırma
Merkezi’miz var. Çanakkale ve İzmir’e
uzanan bu sektörde çalışan firmalara
yaklaşık sadece 2007 yılında 50 mil-
yon YTL katma değer yarattı. Eskişehir
dışına da çıktı, çünkü bu sektör olduk-
ça önemli bir sektör. Diğeri, İnşaat
Mühendisliği Bölümü’müzün Eskişe-
hir’de meydana gelen deprem sonu-
cunda depreme uygun evlerin mutla-
ka yapılması ve temellerinin atılması
düşüncesiylebütünsahipolduğumuz
donanımla Eskişehir’e de hizmet veri-
yoruz. Bunun yanında bizim sahip ol-
duğumuz bütün laboratuvarlarımız-
daki donanımının çevreye kullandırıl-
ması yönünde de gayretler gösteriyo-
ruz. Gerçekten de kullanılıyor, bunu
belirtmek istiyorum. Bizim şu dona-
nımlarımız var dediğimiz kapsam içe-
risinde 900’ün üzerinde gelen talebi
biz gerekli yanıtı ve desteği vererek Es-
kişehir sanayisine de katkı sağladığı-

mızı özellikle ifade etmek istiyorum.

� Saydıklarınızın arasında araştır-
manın bir diğer boyutu da sosyo-
kültürel işlevlerle ilgiliydi. Bundan
bahsedelim istiyorum. Neler söyle-
yeceksiniz bu konuda?

Şimdi üniversitelerin geleneksel
işlevleri, eğitim- öğretim, araştırma,
yayın yapmak. Ama artık bu üç ge-
leneksel iş-levin yanında, çok önem-
li olan toplumsal katkı, çevreye ne
verdiğinizle değerlendiriliyorsunuz.

Anadolu Üniversitesi’nin sosyo-
kültürel açıdan da önemli işlevleri,
önemli katkıları oldu. En azından
Erasmus dediğimiz Avrupa Birliği
kapsamındaki öğrenci değişimi işlevi
içindedeburaya150’ninüstündeya-
bancı öğrenci, 100 civarında öğretim
üyesi geliyor. Anadolu Üniversite-
si’nden giden öğrenciler oluyor. Bu
çok önemli bir kültür değişimi. Hatta
gazetelerde gözünüze çarpmıştır Es-
kişehir- Galatasaray maçında da
Erasmus programıyla gelen öğrenci-
ler stadyumda Eskişehir formasıyla
yerini alıp, Eskişehir’e tezahüratta
bulunmuşlar, buda önemlibirkültür
birikimi. Herhalde ülkelerine gittikle-
rinde Eskişehirspor’u da söyleyecek-
lerdir, ondan da söz edeceklerdir.

200 Önemli Proje

Bunun yanında TÜBİTAK kapsa-
mı içinde alınıp burada uygulanan
oldukça önemli 64-70 civarında
önemli projelerimiz var. Bizim kendi
kaynaklarımızdan yürüttüğümüz
86 adet bilimsel araştırma projemiz
var. Sanayi ve Ticaret Bakanlığı des-
teğiyle yürüttüğümüz projeler var.
Avrupa Birliği kapsamında 13 proje
yürütüyoruz ve bu şu demektir. Bu
13 projenin içinde diğer ortak yürü-
tücüleri de var ve bunlar Avrupa ül-
keleridir. Bunların bir ortağı da Eski-
şehir Anadolu Üniversitesi’dir. Ve
bütün Avrupa Birliği kaynaklarında
da böyle geçiyor. Değerli öğretim
üyesi meslektaşlarımla bu değer
oraya, bütün dosyalara olduğu gibi
geçer. Eminim son derece önemli ol-
duğunu ifade ettiğim toplam 200’e
yakın proje Eskişehir’e önemli bir
değer katıyor.

H A B E R AnadoluHaber
Editör: Uzm. Ufuk TOZELİK
Tasarım: Bahadır AYHAN

Projelerimiz kente değer katıyor

� Yetiştirdiği nitelikli pilotlarla
Türkiye’nin ve Avrupa’nın gözde-
si olan Anadolu Üniversitesi Sivil
Havacılık Yüksekokulu, Türk Ha-
va Yolları ile yaptığı anlaşma çer-
çevesinde diğer Avrupa ülkeleri-
nin de pilot açığını kapatmaya
hazırlanıyor. Önümüzdeki aylar-
da yurt dışından gelmesi planla-
nan pilot adaylarının eğitimi 18
ay sürecek. Eğitim sonunda başa-
rılı olan adaylar “tip sertifikalı pi-
lot” olarak görevlerine başlayabi-
lecekler.

Anlaşma İmzalandı

Sivil Havacılık Yüksekokulu Mü-
dürü Prof. Dr. Mustafa Cavcar,
Anadolu Üniversitesi ile THY ara-
sında geçtiğimiz Mayıs ayında iki-
li bir anlaşma imzalandığını söy-
ledi. Anlaşma ile üniversitemiz Si-
vil Havacılık Yüksekokulu’nun
yurt dışındaki yabancı hava yolu
şirketlerine de nakliye pilotunun
yetiştirilmesinin kararlaştırıldığı-
nı belirten Prof. Dr. Cavcar, önü-
müzdeki aylarda gerçekleşecek
olan eğitimin 18 aylık bir dönem-
de yapılacağını kaydetti.

Pilot Açığı Var

Türk ve dünya havacılığında
önemli ve büyük gelişmeler sonu-
cunda böyle bir çalışmaya baş-
landığına dikkat çeken Prof. Dr.
Cavcar şunları söyledi:

“Özellikle Çin’de ve Rusya’da
önemli gelişmeler oldu. Bu ülke-
lerin tamamında büyük bir pilot
açığı var. Bu açığın kapatılabil-
mesi için bu ülkeler sürekli ola-
rak pilot adaylarını bursla eğiti-
me gönderiyorlar. Bizlere de sık
sık elektronik maille istekte bulu-
nuyorlar. Anadolu Üniversitesi ve
THY gibi büyük kuruluşların tale-
bi karşılaması gerekiyor. Bu prog-
ramın gerçekleşmesi halinde bü-
yük başarılar elde edileceği ka-
naatindeyim. Ayrıca yurt dışın-
dan gelecek olan ve 18 ay Eskişe-
hir’de kalacak olan pilot adayları-
nın Eskişehir ekonomisine de bü-
yük katkıda bulunacağı kanaatin-
deyiz. Hedefimiz önümüzdeki yıl-
larda buna benzer eğitimlerimizi
diğer bölümlerimize de yaygın-
laştırmak.”

Yabancı
pilotları
Anadolu
eğitecek
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Prof. Dr.
Mustafa Cavcar

Anadolu
Üniversitesi
olarak
Eskişehir’de
toplam 6939 kişiye
istihdam sağlıyoruz.
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BİLİM ve TEKNOLOJİ
Ali Emre Dingil

Dünya Turunu Bitirdi

� Güneş enerjisiyle çalışan arabay-
la ilk dünya turu, BM iklim görüş-
melerinin yapıldığı Polonya’da ta-
mamlandı.

Küresel ısınmayı önlemek için
temiz teknolojilerin artık mevcut
olduğu mesajını iletmek amacıyla
dünya turuna çıkan 2 kişilik araba-
yı 36 yaşındaki İsviçreli öğretmen
Louis Palmer kullandı.

Louis Palmer, “Tarihte ilk kez gü-
neş enerjisiyle bir araba bir damla
benzin kullanmadan bütün dün-
yayı dolaştı. Bu yeni teknolojiler
hazır. Ekolojik, ekonomik ve kesin-
likle güvenilir” dedi.

Uçan Sürüngen Türü Keşfedildi

� Bilim adamları, kanat açıklığı bir
otomobil boyuna ulaşan bir uçan
sürüngen türünü keşfettiler.

Bir süre önce Brezilya’da bulu-
nan kafatası fosilini inceleyen
Portsmoth Üniversitesi’nden
Mark Witton, bunun yeni bir pte-
rozor cinsi ve türünün şimdiye
dek bulunan en büyüğü olduğu-
nu belirledi.

Phoenix Uzay Aracı Sustu

� Amerikan Havacılık ve Uzay Ku-
rumu (NASA), bir aylık bekleyişten

sonra Mars’taki uzay
aracı Phoenix

(Zümrüdü Anka)
ile iletişimi ta-
mamen kesti.

NASA’dan ya-
pılan açıklama-
da, artık sinyal
göndermeyen
Phoenix ile rad-
yo bağlantısı

kurma girişimle-
rine son verildiği

ve Mars gezegeni-
nin yörüngesindeki

uzay araçlarının da radyo bağlan-
tısı için röle olarak bundan böyle
kullanılmayacağı belirtildi.

Okyanuslarda Ses Kirliliği

� Okyanuslardaki ses kirliliğinin
balina ve yunusları tehlikeye sok-
ması nedeniyle,
BM çerçe-
vesinde
bir
uluslar-
arası
sözleşme
imzalanması için
çalışma yapılıyor.

Yaklaşık 100 ülke hükümetleri-
nin temsilcileriyle, hükümetler dışı
örgütleri bir araya getiren uluslar-
arası konferans Roma’da başladı.
Cuma gününe kadar sürecek olan
konferansta, okyanuslardaki ses
kirliliğinin önlenmesi yöntemleri
tartışılıyor.

Medyanın asıl
amacı para
kazanmak

Gönüllülerden sürpriz eğlence

KEREM KOSOVA
�AnadoluÜniversitesi2008–2009öğ-
retim yılı Öğrenci Konseyi, 2 Aralık gü-
nüRektörlükSenatoOdası’ndayapılan
seçimle belirlendi.

Anadolu Üniversitesi’nin çeşitli fa-
kültelerindenöğrencilerinyönetimku-
rulunda yer bulduğu seçimlerin sonu-
cunda, Öğrenci Konseyi Başkanlığı’na

Edebiyat Fakültesi Tarih Bölümü’nden
AliSönmez,BaşkanYardımcılığı’naTu-
rizm ve Otel İşletmeciliği Yüksekoku-
lu’ndan Sümeyra Parla, Genel Sekre-
terliğeHukukFakültesi’ndenAyçaKer-
van, Saymanlığa Eskişehir Meslek Yük-
sekokulu Büro Yönetimi ve Sekreterlik
Bölümü’nden Nazlı Özdemir, Dış İlişki-
ler Sorumluluğu’na Güzel Sanatlar Fa-

kültesi Seramik Bölümü’nden Aras
Tunçalp, Halkla İlişkiler ve Bilişim So-
rumluluğu’na İktisadi ve İdari Bilimler
Fakültesi İşletmeBölümü’ndenMusta-
fa Şanlı, Çalışma Grupları Sorumlulu-
ğu’na Sivil Havacılık Yüksekokulu Ha-
vacılık Elektrik ve Elektroniği Bölü-
mü’nden Murat Boncukçu, Eğitim So-
rumluluğu’na Turizm ve Otel İşletme-

ciliği Yüksekokulu’ndan Kemal Kılınç,
Sağlık Kültür ve Spor Sorumluluğu’na
Fen Fakültesi İstatistik Bölümü’nden
Bekir Sezer seçildi.

Seçimlersonrasında RektörProf.Dr.
FevziSürmeli,AnadoluÜniversitesi’nin
yolunun bilim, kültür ve sanat yolu ol-
duğunubelirterekyeniseçilenkonseye
başarı diledi.

� Gönüllü Toplumsal Hizmetler Kulübü 30 Ka-
sım Pazar günü düzenlediği Halis Toprak Çocuk
Yuvası ziyaretinde çoçuklara sürpriz olarak Zevk-
ü Vavelya müzik grubunu götürdü. Çocuklar ve
kulüp üyeleri Zevk-ü Vavelya’nın söylediği şarkı-
lara eşlik ederek neşeli dakikalar geçirdi.

� Atatürkçü Düşünce Kulübü’nün
2 Aralık günü düzenlediği söyleşiye
Vatan gazetesi köşe yazarı Mustafa
Mutlu konuk oldu. Kongre Merkezi
Salon Anadolu’da gerçekleşen söyle-
şiye öğrenciler büyük ilgi gösterdi.

Medyanın Temel Görevleri

Etkinlik, Mustafa Mutlu’nun sa-
londaki öğrencilerin okuma alış-
kanlıklarına yönelik yaptığı mini
bir anketle başladı. Anketin ardın-
dan konuşan Mutlu, medyanın
tüm ülkelerde taraf oluşturma ve
kamuoyunu yansıtma şeklinde iki
temel görevi olduğunu fakat Türk
medyasında taraf oluşturmada ya-
şanan baskınlığın çeşitli sorunlara
neden olduğunu belirtti.

Kamuoyu Duyarsız

Türk medyasının sermaye sahiple-
rine göre nasıl şekillendiğini anlatan
Mutlu, günümüz koşullarında med-
yanın asıl amacının para kazanmak
olduğunu vurguladı. Gazeteciliği ül-
kem ve toplum için yapıyorum gibi
söylemlere sahip insanların bu konu-
larda samimi olabileceklerini kayde-
den Mutlu, ne olursa olsun bu insan-
ların holding medyaları arasına sıkı-
şıp kaldıklarını, amaçlarına uygun
hareket edemediklerini belirtti. Ka-
muoyunun güncel olaylara verdiği
tepkiler konusunda ise çok duyarlı
olduğumuzu söyleyemeyeceğini ifa-
de eden Mustafa Mutlu, özellikle
Anadolu Üniversitesi gibi yerlerde
gördüğü pırıl pırıl gençlerden sonra
umudunun arttığını söyledi.

Öğrenci Konseyi’ne yeni başkan

� Edebiyat Fakültesi'nde gerçekle-
şen dekanlık görev değişimi fakülte
tarafından düzenlenen kokteylle
kutlandı. 3 Aralık günü fakülte kan-
tininde gerçekleşen kokteyle Rektör
Prof. Dr. Fevzi Sürmeli ve rektör yar-
dımcıları da katıldı.

EdebiyatFakültesidekanıProf.Dr.
Nadir Suğur, kokteyl ile sosyal bir or-
tam sağlamaya çalıştıklarını belirte-
rek, bu tür etkinliklerin fakülte ve
üniversitenin kurumsal kimliğinin
gelişmesinde katkısının olacağını
söyledi. Eski dekan Prof. Dr. Cahit Bi-

limde“DekanlığıAvrupaçapındabir
bilim adamı olan Prof. Dr. Nadir Su-
ğur’adevrediyorumvekendisineba-
şarılar diliyorum” dedi.

Rektör Prof. Dr. Sürmeli ise kutla-
madabayrağıneldenele teslimedil-
diği bir anın yaşandığını kaydetti.

Edebiyat Fakültesi’nde
görev değişimi
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20. YÜZYIL BATI SANATI …
20. yüzyıl batı sanatı ya da modern

sanat,belkidesanat tarihinindahaön-
cekihiçbirdönemindegörülmediğika-
dar köklü değişimlere ve bu arada
akımlara kaynaklık etmiş dönemidir.
Bunda hiç kuşkusuz anılan dönemde
toplumsal değişimlerin köktenci niteli-
ğinin de payı çok büyük olmuştur. Her
şeyden önce, 20. yüzyılın, ilk yarısına
iki dünya savaşını sığdırmış bir tarihsel
kesit olduğu göz önünde tutulduğun-
da, bu dönemin öncesiyle birlikte bi-
linmesinin günümüz sanatını anlama
bağlamında taşıdığı önem, kendiliğin-
den ortaya çıkar.

Bu geniş ve renkli yelpaze, hiç kuş-
kusuz anılan dönemi yeterince kavra-
yabilmek ve üzerinde doğru düşüne-
bilmek açısından da bazı güçlükler çı-
kartmaktadır. Bu arada durum ülke-
miz bakımından ayrıca değerlendiril-
diğinde,batısanatınaaitpekçoktemel
eserin henüz dilimize çevrilmemiş olu-
şu, bizim açımızdan bazı yollar ne ya-
zık ki tıkanmaktadır.

Sel Yayıncılık tarafından bu ay içer-
sinde yayınlanan “Sanatçılardan Yazı-
lar ve Açıklamalarla 20. Yüzyıl Batı Sa-
natında Akımlar” başlıklı kitap, bu açı-
dan ülkemizde büyük bir boşluğu dol-
durmayaadayolanbireser.Kitaptayer
alan metinlerin seçimini ve çevirisini
yapan ve Marmara Üniversitesi Güzel
Sanatlar Fakültesi’nde öğretim üyesi
olaral çalışan Ahu Antmen, alanının sa-
yılı uzmanlarından biri. 20. Yüzyıl Batı
Sanatı ve Çağdaş Sanat alanındaki yük-
sek lisansını, Londra Üniversitesi Golds-
miths Koleji’nde, doktorasını da halen
bulunduğu üniversitede tamamlamış.
Kitabın önsözünde bu eseri özellikle ül-
kemizdeki sanat öğrencilerinin hisset-
tikleri sıkıntıyı gidermek amacıyla ha-
zırladığını belirten Antmen, “20. yüzyıl-
da yaşanan olağanüstü yaratıcılık serü-
veni”ni sanatçıların “bizzat kendi ağız-
larından, kendi kalemlerinden okuya-
bilmek,sanatıntarihinedışarıdandeğil,
içeriden bakabilmemizi sağlıyor” gibi,
çok önemli bir saptamada bulunuyor.

Böyle bir eserde dönemlerin, akım-
ların ve sanatçılara ait tanıklıkların/me-
tinlerinseçimivedüzenlenişbiçimi,do-
ğal olarak büyük önem taşıyor. Ahu
Antmen, yabancı ülkelerde yayınlan-
mış benzer eserleri de referans alarak,
gerçekten titiz bir çalışma ortaya koy-
muş. Kitapta “20. Yüzyıla Doğru: Aka-
demiler,SalonlarveYeniArayışlar”baş-
lıklı, kapsamlı bir girişten sonra dö-
nemler, “İzlenimcilik ve Sonrası”, “Pri-
mitivizmveDışavurumculuk”,“YeniBir
Dil: Kübizm”, “Bir Gelecek Düşü: Fütü-
rizm”, “Sanat İçin Sanat: Soyut Sanatın
Öncüleri”, “Yeni Bir Dünyanın İnşası:
Konstrüktivizm/Bauhaus”, “Başkaldırı:
Dada”, “Gerçeğin Ötesi: Gerçeküstücü-
lük”, “Kitle Kültürü ve Sanatı: Pop”, “Ye-
ni Çağa Yeni Sanat: Yeni Gerçekçilik”,
“Sözcükler ve Düşünceler Arasında:
Kavramsal Sanat”, “Sanatçı ve Bedeni:
Performans” gibi başlıklar altında açık-
lanmış. Bu yapılırken, her dönemin ve
akımın en çığıraçıcı sanatçılarının ta-
nıklıklarına yer verilmiş.

Anlatmaya çalıştığım yapısıyla, Ahu
Antmen’in “Sanatçılardan Yazılar ve
Açıklamalarla 20. Yüzyıl Batı Sanatında
Akımlar” başlıklı kitabı, sanat üzerine
düşünmek isteyen herkesin mutlaka
edinmesi gereken bir eser.

AnadoluHaberK Ü L T Ü R - S A N A T

ŞEHİRDE NELER VAR?

KAMPUSTE NELER VAR??

19 Aralık Cuma

Konser

23 Aralık Salı

Tiyatro

Gözü Kara Alaturka
Yer: Tepebaşı Sahnesi
Saat: 20:00
Büyükşehir Belediyesi

Konser

24 Aralık Çarşamba

Konser
Piyano Ana Sanat Dalı
Akademik Dinleti
Yer: Salon 2003
Saat: 20:00-22:00

KlasikMüzikKonseri
Yer: Atatürk Kültür ve Sanat
Merkezi Opera ve Bale Salonu
Saat: 20:00-22:00
AnadoluÜniversitesi
SenfoniOrkestrası

Film Gösterimi

DUYGU KEÇEL�
� Semih Poroy’un “Feklavye” Ser-
gisi İstanbul, Bursa, İzmir ve Antal-
ya’dan sonra Eskişehir’de. Eğitim
Karikatürleri Müzesi’nde yer alan
sergiSemihPoroy’unüçyıldanbu
yana Cum-
huriyet Kitap
Eki’nde ya-
yımlananFek-
lavye çizimle-
rinden bir seç-
ki. 31 Aralık’a
kadar gezilebi-
lecekolansergi-
ninaçılışı26Ka-
sım Çarşamba
günü yapıldı.
Açılışın konuş-
masınıAnadoluÜniversitesiRektör
YardımcısıProf.Dr.ÖmerZühtüAl-
tan yaptı. Prof. Dr. Altan, Feklavye

sergisinin Anadolu Üni-
versiteEğitimKarikatürle-
riMüzesi’ndesergilenme-
sinden dolayı mutluluk
duyduğunu söyledi. Po-

roy, Feklavye Ser-
gisi’nin yazarlar
arası polemikler,
imzagünleri,eski
kitapçı ilişkileri,
yayıncılık dün-
yasında geçen
birtakım ilişkile-
ri işlediğini be-
lirtti. Feklav-
ye’nin Eskişe-
hir’degördüğü
ilgiden dolayı

çok sevinçli olduğunu
söyleyen Poroy, “Yeniden
Eskişehir’deolduğumiçin
mutluyum” dedi.

HALE KARAKAYA
� Kemanda Laszlo Farlas’ın, pi-
yanodaAnadoluÜniversitesiDev-
let Konservatuvarı öğretim üyesi
Doç. Serla Balkarlı Can’ın yer aldı-
ğı keman ve piyano resitali Ana-
dolu Üniversitesi Halk Bilim Araş-
tırmaları Merkezi Salon 2003’te, 3
Aralık Salı günü gerçekleşti.

Anadolu Üniversitesi Devlet
Konservatuvarı’nın düzenlediği
resitalin ilk bölümünde, Robert
Schumann’ın no.1 op.105 sonatı-
nın, Mit leidenschaftlichem Aus-
druck,Allegretto,LebhaftveSerge
Rachmaninoff’un Vocalise adlı
eserlerine yer verilirken ikinci bö-
lümde ise Johannes Brahms’ın
no.3 op. 108 sonatının, Allegro,
Adagio,Unpocoprestoeconsen-
timento,Prestoagitatoadlıeserle-
ri seslendirildi.

Keman ve piyanonun
eşsiz dansı

EREN EK�N ERCAN
� Anadolu Üniversitesi Eğitim Fa-
kültesi Güzel Sanatlar Eğitimi Bölü-
mü’nde teknisyen olarak görev ya-
pan ve ayrıca özel yöntemleri dersi
kapsamında Ahşap Yontu dersleri-
ni yürüten Devrim Erakalın bir ser-
giye daha imza attı.

“Gelenekselden Çağdaşa Ağaç Oy-
ma Sergisi” daha önce Asri Sineması
olarak bilinen ancak sonrasında Eski-
şehirKültürMerkezi’nedönüştürülen
mekanda yapılan bir kokteylle ziya-
retçilerin beğenisine sunuldu. Yurt içi
ve yurt dışında 30 kişisel sergi açmış

olan Erakalın, bu son sergisin-
de Osmanlı hat sa-

natına yeni açılım-
lar kazandırma
iddiasıylakaligrafi
sanatına yeni bir

bakış getirmeyi
amaçla-

dığını
söyledi.

Devrim Erakalın

2. Palto Film Günleri
Elveda Las Vegas, Saat: 12:00
Rüya, Saat: 15:00
Kayıp Çocuklar Şehri,
Saat: 18:00
İşte Özgür Dünya, Saat: 21:00
Yer: Sinema Anadolu

25 Aralık Perşembe

Film Gösterimi
2. Palto Film Günleri
Gizemli Şehir, Saat: 13:00
Basit Bir Plan, Saat: 15:00
Dönüş, Saat: 18:00
Rüya, Saat: 21:00
Yer: Sinema Anadolu

Seminer
3.MÜYAK(Mühendislik
veYönetimAkademisi)
Yer: Kongre Merkezi
Salon Anadolu
Saat: 09:30-17:00
EndüstriMühendisliği
Kulübü

Tiyatro
Hayvanat Bahçesi
Yer: Tepebaşı Sahnesi
Saat: 14:00
Büyükşehir Belediyesi

KlasikMüzikKonseri
Yer: Büyükşehir Belediyesi
Sanat ve Kültür Sarayı
Saat: 20:00
Büyükşehir Belediyesi

‘Feklavye’ Eskişehir’de

Ağaç Oyma Sergisi büyüledi
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� İletişim Bilimleri Fakültesi’nin da-
vetlisi olarak Eskişehir’e gelen ekono-
mist Dr. Yaşar Erdinç, “Küresel Fi-
nansal Kriz ve Medyada Yansımala-
rı” konulu bir konferans verdi. Kon-
ferans, 26 Kasım günü Kongre Mer-
kezi Kırmızı Salon’da gerçekleştirildi.

Dünyadaki en büyük ekonomik
krizlerden birinin yaşanmakta oldu-
ğunu kaydeden Dr. Erdinç, sermaye
giriş çıkışı, ithalat, ihracat ve dış tica-
retin serbest olduğuTürkiye’nin,
mevcut ekonomik sistem değiştiril-
mezse bu krizden oldukça olumsuz
etkileneceğini söyledi. Vatandaşların
dolar kuru ve işten çıkarılmaları ile
ilgili endişeleri olduğuna dikkat çe-
ken Erdinç, bu endişelerden dolayı
harcamalarını kıstığını ve bunun
ekonomiyi daha da kötü etkilediğini
belirtti.

Dr. Yaşar Erdinç, henüz Türkiye’yi
tam anlamıyla vurmamış olan krizin
yalnızca IMF politikaları ile değil,
kendi içimizden üreteceğimiz politi-
kalarla da engellenebileceğinin altını
çizdi. Erdinç, Türk medyasının da
2001 krizine göre bugün daha sağ-
duyulu davrandığını söyledi. Medya-
nın en önemli görevinin doğal olarak
insanların krizle ilgili gelişmeler hak-
kında bilgilendirilmesi olduğunu
kaydeden Dr. Erdinç, medyanın kri-
zin çözümsüz olmadığını da göster-
mesi gerektiğini sözlerine ekledi.

Küresel krize
karşı kendi
çözümlerimizi
üretmeliyiz

� Beden Eğitimi ve Spor Yüksekokulu
(BESYO)‘nun düzenlediği “Beden Eğiti-
mi ve Sporda Taktik Oyun Yaklaşımı”
konulu bir konferansa Hacettepe
Üniversitesi Spor Bilimleri ve Teknolo-
jisi Yüksekokulu Milli Piyango Hentbol
Erkek Takım Antrenörü Dr. Rüştü Şa-
hin konuşmacı olarak katıldı.

3 Aralık günü gerçekleşen konfe-
ransta Şahin, yapılan araştırmalara
göre spor eğitimi içinde, teknik eğiti-
me çok fazla ağırlık verildiğini söyledi.
Karşılaşma anında sürenin verimli şe-
kilde kullanılmasının da önemine
dikkat çeken Dr. Rüştü Şahin, “Teknik
ağırlıklı eğitim verildiğinde sporcu-
lar bu bilgiye sahip oluyor ancak
müsabaka anında karar vermede
yetersiz kalıyor. Sporcu karar verme
sürecinde sadece antrenöre bağlı
kalıyor ve sağlıklı kararlar veremi-

yor. Özellikle teknik öğ-
retime bağlı kalan
antrenörler bu ne-
denle maç esnasın-
da saha kenarından
oyuna sürekli müda-

hale etmek zo-
runda kalı-
yor” dedi.

Sporda teknik
eğitime fazla
ağırlık veriliyor

Dr.
Rüştü
Şahin

�TVA’da yayınlanan Geniş Açı progra-
mı, MigroseskiGenelMüdürüOktayIr-
sıdar’ı ağırladı. Yönetmenliğini Halim
Esen’in, sunuculuğunu ise Prof. Dr. Ali
MuratVural’ınyaptığıprogramda, Tür-
kiye ekonomisi ve iş dünyası ele alındı.

�Perakendesektörüne40yılverdiniz.
Migros İsviçre ile başladınız, sektörün
üstünhizmetmadalyasınıaldınız,dua-
yenlik payesi aldınız. Öğrenim ve pro-
fesyonel yaşama geçiş sürecini sizden
kısaca dinleyebilir miyiz?

Kabataş Erkek Lisesi’ni bitirdikten
sonra İsviçre’ye gittim. Bir çiftlikte mu-
hasebeişibulmuştum.Lisemezunuol-
duğum halde az buçuk bir muhasebe
biliyordum. O işe başlamak için gitti-
ğimde çiftlik karlar altındaydı ama be-
nim de acele bir iş bulmam gerekiyor-
du.Paramyoktuçünkü.Migros’tabiriş
buldum. Perakende dünyasına girişim
böyle oldu ve Migros’ta çalışırken eko-
nomi okudum. “Perakendeyi niye seç-
tiniz?” derseniz, seçmedim, mecburi-
yetten girdim ama perakende kaldım.
Önemliolan“niyekaldınız”meselesidir.
Kaldım çünkü perakendeyi kariyer ya-
pılabilecek,çokdinamik, içindehertür-
lü ilmi barındıran bir sektör olarak gör-
düm. Bu sektörde yatırım var, basit bir
ticaretdeğil, finansvar,pazarlama,rek-
lam, iletişim, son zamanlarda gelişimi-
ne en büyük katkısı olan bilişim var.

� PerakendesektörününTürkiye’deki
durumunu nasıl görüyorsunuz?

Dünya perakende sektörünün en
cazip ülkeleri arasında Türkiye ilk ona
giriyor. Hatta beşinci veya altıncı. İlki
Hindistan. Cazibesi yüzde100, ikincisi
Rusya,cazibesiyüzde97,Çin’inyüzde
83, Türkiye’nin yüzde 60. Türkiye’de
hala organize sektör yüzde 35, gele-
neksel sektör yüzde 65. Yarı yarıya bi-
le gelmiş değiliz 55 senede. Bu yarı ya-
rıya geliş de son 10 senede oldu. Daha
doğrusu son 20 senede. Özal ekono-
misininliberalekonomiyeaçılmasıyla.

�Peki, son zamanlarda ülkedeki satın
almalar,şirketevlilikleri,yabancılarınil-
gisi… Bunları bu cazibenin bir yansı-
ması olarak mı görüyorsunuz?

Tabiiki. Pekçok firma perakende işi-
ne giriyor. “Aman biraz büyüyüp, yük-
selip sonra satayım” diye giriyor. Bu iş-
te yükselmek, para kazanmak amacıy-
la girmiyorlar kanaatindeyim. Çünkü
çok büyüyerek para kazanmak müm-
kün. Büyüdükçe reklamlarınızın mali-
yetleriazalıyor,büyüdükçeişçinizinve-
rimi artıyor, yarattığınız fon ve en
önemlisifirmanızındeğeriartıyor.Artık
herkesin gözü de yeni birleşmelerde.

� Siz “private label” uygulamasının
Türkiye’deki ilk kurucusu, ilk uygulayı-
cısısınız. “Private label” nedir?

Private label, Türkçesi özgün marka,
market markası. Tevazuya gerek yok
gerçekten Türkiye’ye getiren benim
ama icat eden ben değilim. Bunu icat
eden İsviçre Migros. Öyle ki şu anda
sattığı malların yüzde 100’ü private la-
bel. Yani Pepsi markası ile Pepsi satıyor
ama o da sadece Migros için üretiliyor.
Ben o esinlemeden Türkiye’de bu işin

olabileceğine kanaat getirdim. Ucuz ol-
mamızisteniyor.Nasılucuzolursunuz?
Malı ucuz alarak. Nasıl ucuz alacağım?
Ucuzluk izafidir. Fiyatla olmaz sadece,
kalite ile birlikte olmalı. Ben kalkar fir-
malara giderim derim ki: “Ben sana
alım garantisi veriyorum paran garan-
ti.Atılkapasitenikullanacaksın.Reklam
giderin sıfır, reklamını ben yapıyorum.
Tümbunları topla,dağıtımgiderinsıfır.
Bunların farkını bana ver.” Kimileri bu-
nuçokcazipbuldu.İlerigörüşlüolanlar.
İşte vizyon bu.

�Peki, kalite farkı var mıdır?
Bence private label anayasası var.

Privatelabel, lidermarkakalitesindeve-
ya ona yakın olacak. Lider markanın
ambalajkalitesindeolacakvesektörde-
ki marj imkanlarına göre yüzde 10-50
ucuz olacak. Kozmetikte yüzde 50 ye
kadar ucuz olabiliyor çünkü kozmetik-
tereklamgiderleriinanılmaz.Amayağ-
da,margarindemarjçokdar.yüzde10-
12 ucuz olabiliyoruz. Temizlik ürünle-
rinde yüzde 30-40 olabilir, maliyet az
reklam çok. 1994 krizinden sonra artık
marka egemenliği kalktı. Herkes ucuz
bulduğu markaya yöneldi. Her malda
privatelabelolmazsıkışıkmallardaolur
sadece. 30.000 kalem mal satan mar-
kette2.000kalemmal,cironun%80’ini
meydana getirir. Bu nedenle müşteriyi
tam kesesinden, tam kalbinden vura-
caksınız ve en temel malları private la-
bel yapacaksınız.

� Bunun gibi başka hangi uygulama-
larınız oldu?

Migros Türkiye’ye geldiği zaman be-
yaz peynir kullanılmış gazete kağıdına
sarılırdı. Et kaba saba kartonlara ko-
nurdu. Migros baktı kesekağıdı yok, ke-
sekağıdı fabrikası kurarak kesekağıdını
kendiyapmayabaşladı. İlkdefapirinci,
bakliyatınaylontorbaya,kaşarpeyniri-
ni jelatin kağıda, beyaz peyniriyağlıka-
ğıda, eti de yağlı kağıda sarmaya başla-
dı. Öyle yaptı ki, bir süre sonra herkes
öyle yapmak zorunda kaldı. Lidere ya-
kışır zaten öncü olmak.

� Bir firmanın marka değeri taşıması
nasıl olur? Marka değeri, firmaya ne
kazandırır?

Son zamanlarda en çok kullanılan
sözcüklerden biri, markalama, marka-
laşma. Marka, bir firmaya ve ürüne en

yüksek katma değeri getirir. Şöyle ki,
Christian Dior firması 20 liralık bir ge-
celiğiTürkiye’deçokkalitelibirtekstilfir-
masına yaptırıyor, Türkiye’de onun fi-
yatı 40 lira oluyor ama onun yanına
maliyeti1dolarıgeçmeyecekbirgül,bir
CD yazısı ekleyerek 200 dolara satıyor
ve firmanın piyasa değeri artıyor. Bu
bağlamda piyasa değeri de ciroya göre
değilkaragöreoluyor. İstediğinizkadar
ciro yapın, kar yoksa onun piyasa de-
ğeri çok yüksek değildir. Örneğin dün-
yanenbüyükmarkasışuandaGoogle,
86 milyar dolarla. 10 yıllık firma, Micro-
soft’u geçti. Marka değerleri bu kadar
eder mi? Etmez bence. Google’ın ismi
yarınvoogelolsa,86milyardolardeğer
mi kaybedecek? İzafi buluyorum mar-
kadeğeriniamaürünvemüşteriyiçek-
me açısından değerli.

� Sizce pazarlama nedir?
Pazarlamanın tanımını yaparak, il-

mini okuyarak çok iyi yapanlar, oku-
yup da yapamayan, okuyup da yapan
gibigruplaraayırabiliriz.Pazarlama,bir
ürünün,birhizmetin,birolgunun,pro-
je safhasından nihai tüketiciye intikali-
nekadarolantümsafhalardabulunan
bir süreçtir. Bunun reklamına, fiyatına,
rengine,biçimine,boyutunakarışır.Pa-
zarlama yapılmadan yapılan bu işlerin
başarılıolmasımümkündeğildir.Zaten
marketing,“pazarayerleştirme”mana-
sına gelir. Sonra satış başlar. Satış bir
ürünü birinin gelip almasıdır ama pa-
zarlama o değildir. Ürünü rafa kadar
getirebilmektir pazarlama.

�Peki, başarılı tüccar kimdir?
Satabileceği malı, hizmeti üreten ya

da satabileceği malı satın alan kişidir.
Basiretli, ileriyi gören kişidir. Bu, kişisel
tarifimdir. Bu kişisel tarife yaşayarak
eriştim. Satabileceğimmalıaldım,onu
kolay sattım. Ucuz buldum aldım ama
onu kolay satamadım. Çünkü satabile-
ceğimmaldeğildi. İnşaatyapıyorsunuz
örneğin Etiler’de, “Ucuz olsun param
yok” derseniz batarsınız. O fiyata o in-
şaatı almaz kimse ya da Zeytinbur-
nu’nda harika bir villa yaptınız, onu da
kimse almaz. Çünkü o parayı veren in-
sanZeytinburnu’ndaoturmakistemez.
Bunedenleeniyisanayici,eniyitüccar
satabileceği mal ile ilgilenir.

� Tecrübeyi yaşayan bir duayene

“Tecrübe nedir?” diye sorsam?
Tecrübe, insanın başından geçen

olaylar değildir. Olayları bir yere kay-
detmek,nottutmak.Ohatıradefteridir.
Tecrübe, başından geçen olaylara karşı
takındığın tavır ve çıkarttığın sonuçtur.
Yani o olaya tavır takınmamışsan, so-
nuç da çıkartmamışsan, o tecrübe de-
ğildir, gelmiş geçmiş bir olaydır.

� Sizinle çok keyifli bir sohbeti-
mizde Türkiye’yi konuşurken,
şöyle bir cümle kurdunuz: “Şişiril-
miş mal ve hizmet fiyatlarına tak-
lit olanlar ortaya çıkacak akibete
razı olmuş demektir.”

İnsanlarda sürü psikolojisi var. Ev fi-
yatları yükselecek deniyor, herkes ev
alıyor. Dur bakalım, onun maliyetine
bak. Maliyeti 1000 dolar olan daire
5000 dolara çıktı ise ondan kork. Akı-
beti düşmektir o fiyatın ve sen zarar
edersin. İstanbul’da bugün yüzde 30
geri geldi gayrimenkul. Buradan söylü-
yorum,dahadadüşecek.Bubağlamda
hangiürünolursaolsunrüzgarakapılıp
maliyetini bilmeden alıyorsan bunun
akibetinekatlanırsın.Akıbetnedir? Sat-
maya kalktığında zarar etmiş olmaktır.
Zaten düşünmeden yapılan her şey
yanlıştır.

� Son bir cümle ile Türkiye’nin
geleceğini nasıl görüyorsunuz?

Ticaret küresellleşti. Kapalı tica-
rette değiliz. Sürdürülebilir bir re-
kabet yapabilirsek, küresel ekono-
mide ayakta kalırız. Bugün Türki-
ye’nin böyle döviz krizine, başka
krizlere girmemesinin en büyük
sebebi ilk olarak, Kemal Derviş’in
getirdiği bu ekonomiye, biraz işçi
ve çalışanların ezilmesine rağmen,
devam edilmesi. Çaresi de yoktu
başka türlü. Övmüyorum yalnız
sistemi. Sonucuna bakıyorum.
İkincisi de giren para. Ama giren
para çok mu, basının yazdığı gibi
mi? En az gelenlerden biri Türkiye.
Polonya’ya çok daha fazla geldi. “3.
sıradayız” deniyor ama 70 milyo-
na 10 milyar gelmiş, 10 milyona 7
milyar gelmişse hanginize daha
çok gelmiş? Bu bağlamda 55 mil-
yar cari açık var, bugün dolar dün-
yada yerlere serilirken neden biz-
de arttı son zamanlarda? Çünkü
para çıkışı var ülkemizden.

Tecrübe, çıkartılan sonuçtur
Migros Eski Genel Müdürü
Oktay Irsıdar:

‘Perakendeyi niye seçtiniz?’
derseniz, seçmedim,
mecburiyetten girdim ama
perakende de kaldım. Önemli
olan ‘niye kaldınız’
meselesidir.’
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� Hedeflerimiz ve ideallerimiz için
bir yerlerde fark yaratmamız gerek-
tiğine inanıyorum. Bu inanç doğrul-
tusunda Kariyer Kulübü’ndeyim.
Her yıl yüz binlerce insan üniversi-
teden mezun oluyor ve bu tekdüze-
liğin içerisinde bir fark yaratmak
için bireyin kendini geliştirmesi ge-
rekiyor. Bu ortamda diğerlerinin
arasından sıyrılabilmek için kendi-

mize yeni yetiler kazandırmamız gerekiyor. İşte bu noktada
Kariyer Kulübü devreye giriyor. Kulüp üyelerine yeni ufuklar
açan Kariyer Kulübü pek çok etkinliği de bünyesinde barın-
dırıyor.

� Kariyer Kulübü’nü pek çok arka-
daşımdan duymuştum. Üye olmaya
bu şekilde karar verdim. Üye olur-
ken birçok beklentim vardı ve gör-
düm ki kulübümüz bu beklentileri
karşılıyor. Kişisel gelişim konusun-
da yapılan çalışmaları ilgiyle takip
ediyorum. Verilen eğitimlerin ücret-
siz olması biz öğrenciler için ayrıca

önem arz ediyor. Aldığımız bu eğitimler sayesinde kendimizi
pek çok farklı alanda geliştirme imkanı bulabiliyoruz. Yaptık-
ların ve yapacakların için teşekkürler Kariyer Kulübü.

�Bilgisayar programlarını da-
ha iyi öğrenmek ve daha etkili
kullanmak adına verilen ders-
lerin çok yararlı ve yerinde ol-
duğunu düşünüyorum. Kulüp
üyelerinin birbirlerini her ko-
nuda bilgilendirmesi gerektiği-
ne inanıyorum. Kariyer Kulü-
bü’ne katılmaktaki amacım ile-
ride kullanacağım şeyler hak-
kında bilgi sahibi olmak, kendimi geliştirmek ve hepi-
mize faydası olacak etkinliklere katılmaktı.

Can Korkut Hukuk Fakültesi

� Kariyer Kulübü’nün çalışma-
ları üniversite öğrencilerinin
kendilerini geliştirmeleri açı-
sından çok faydalı. Kulüp pek
çok alanda etkinlikler düzenle-
mekte. Eğitim programlarının
daha fazla genişletilmesi ge-
rektiğini düşünüyorum. Çünkü
üye sayısı bakımından en yo-
ğun kulüplerden biri. İlginin bu

kadar büyük olması kulüpten beklentileri de arttırmakta-
dır. Ben kişisel gelişim seminerlerinden mümkün oldu-
ğunca faydalanmaya çalışıyorum. Eğitimler ücretsiz ve
bizler için çok faydalı.

� Kariyer Kulübü öğrencilerin
kişisel gelişimine gerçekleştir-
diği etkinliklerle önemli ölçüde
katkıda bulunmaktadır. Ben
burada verilen eğitimlerin iş
başvurusu ve daha sonraki ça-
lışma hayatında bize önemli
ölçüde yardımcı olacağını dü-
şünüyorum. Diksiyon dersleri

ve Office programları üzerine verilen eğitimler dışarıda
pahalı şekilde de veriliyor. Ancak Kariyer Kulübü’nde biz
bu eğitimleri hem ücretsiz olarak alabiliyoruz hem de
daha kolay ve akılcı şekilde öğrenebiliyoruz.

� Üniversitemizin kulüpleri arasın-
da bana faydalı olacağını düşündü-
ğüm bir kulübe katılmaya karar ver-
dim. Kariyer Kulübü’nün bana yar-
dımcı olacağını düşündüğüm için
buraya üye oldum. Burada gerçek-
ten yararlı işler yapıldığını düşünü-
yorum. Gereksiz bilgilerle değil de
ileride gerçekten işimize yarayacak
olanlarla ilgileniyoruz. Kulüp sayfamız sürekli güncelleniyor.
Bu da kulüp hakkında sürekli bilgilenmemizi sağlıyor. Diksi-
yon derslerinin konması da beni ayrıca çok mutlu etti. Bizim
için yararlı olacağını düşünüyorum.

� Kariyer Kulübü kendi ala-
nında elinden gelenin en iyisi-
ni yapmaya çalışan, çalışkan
ve girişken insanların olduğu
bir kulüp. Üye sayımızın fazla-
lığı ve kulübümüzün yeni ol-
ması nedeniyle bazı sorunlar
yaşıyoruz tabii ki. Diğer yan-
dan bu eksiklikleri telafi ede-

bilecek bir yönetim olduğunu düşünüyorum. Eminim
verilen eğitimlerin sayısı daha fazla kişinin beklentileri-
ne cevap verecek hale gelecektir ileride.

� Kulübümüz pek çok öğrencinin
beklentilerini karşılayabilecek bir
kulüp. Başlatılan ofis programları
eğitimi oldukça eğitici. Duyar duy-
maz hemen katılmaya karar ver-
dim. Kariyer Kulübü’nün çok fazla
üyesi olması eğitimlerde kontenjan
sorunu yaratıyor. Kulübümüze olan
ilgivekatılımbizlerisevindiriyoran-

cak bu sorun karşısında bir çözüm bulunması da gerekiyor.
Mümkün olduğunca fazla kişi bu olanaktan yararlanmalı.

� Kariyer Kulübü’ne üye olmak-
tan çok memnunum. Buraya üye
olmadan önce pek çok beklen-
tim vardı kulüpten, beklentileri-
mi karşıladığını gördüm. İlk ola-
rak ofis programlarıyla ilgili uy-
gulamalı bir eğitime başladık.
Eğitimlerin imkanlar dahilinde
daha fazla yapılmasını temenni
ediyoruz tabii. Ücretsiz olarak verilen böylesi eğitimlerin ile-
ride iş hayatına atılacak biz öğrenciler için kaçırılmayacak
bir fırsat olduğunu düşünüyorum.

Barbaros Hüsamoğlu Turizm ve Otel İşletmeciliği Y.O.

Emine Aydar İktisadi ve İdari Bilimler Fakültesi

Mustafa Ali Tekin Turizm ve Otel İşletmeciliği Y.O.

Murat Akkök Eğitim Fakültesi

� Kariyer Kulübü’nün bizi her
açıdan geleceğe hazırladığını
düşünüyorum. Kulübümüzde
verilen eğitimler dışarıd a veril-
diğinde 3-4 ay ya da daha fazla
sürede tamamlanıyor. Kariyer
Kulübü’nde ise gereksiz ayrıntı-
lar aradan çıkarılarak daha efek-
tif bir eğitim veriliyor. Dışarıda

uzun sürede verilen eğitimi haftada iki gün verilen uygula-
malı derslerle kısa zamanda tamamladık.

Haluk Kemal Düzgün İktisadi ve İdari Bilimler Fakültesi

Güler Demir Turizm ve Otel İşletmeciliği Yüksekokulu

� Üniversitemiz kulüpleri arasın-
da en faydalı kulüplerden biri ol-
duğunu düşünüyorum Kariyer
Kulübü’nün. Beni iş hayatında ön
plana çıkaracak ve kendimi geliş-
tirmemi sağlayacak etkinliklerin
bulunduğu bir kulüp olması ne-
deniyle tercih ettim burayı. Özel-
likle beden dili ve diksiyon eği-
timlerinin verilecek olması çok güzel bence. Kişisel gelişim
seminerleri düzenlenmesi ve katılımcılara katılım belgesi
verilmesi de çok önemli. Bunların Kariyer Kulübü’nün pek
çok artısından birkaçı olduğunu düşünüyorum.

İpek Anyığ İktisadi ve İdari Bilimler Fakültesi

Ömer Demirtaş Endüstriyel Sanatlar Yüksekokulu

� Kariyer Kulübü’ne üye oldu-
ğum için çok memnunum. Bu
kulüp öğrencilere pek çok fırsat
sunuyor. Oldukça aktif bir ku-
lüp. Bizler kendimizi kişisel ge-
lişim konusunda eğitmek istiyo-
ruz. Kariyer Kulübü de elinden
geldiği kadar bize bu konuda
yardımcı oluyor. Kulüple ilgili
tüm duyuruları üyelerine zamanında ulaştırdıkları için
kulüp yöneticilerine teşekkür etmek istiyorum. Yönetici
arkadaşlarımızın başarılarının devamını diliyorum.

Ramazan Heybeci Açıköğretim Fakültesi

Merve Şengüzel Güzel Sanatlar Fakültesi

� Kariyer Kulübü benim için bir
şans diyebilirim. Yeni bir üyeyim
ama buraya üye olmuş olmaktan
şimdiden çok memnunum. Çünkü
burada verilen kişisel gelişim eği-
timleri günümüzde iş hayatında çok
önemli. Dolayısıyla burada verilen
eğitimlerin ileride çok yararını göre-
ceğime inanıyorum. Üniversitemiz-
de böyle bir kulübün olması bu ne-

denle büyük bir şans. Kariyer Kulübü’nün aktifliğinin onu di-
ğer kulüplerden ayırdığına inanıyorum.

Mine Sağlık İktisadi ve İdari Bilimler Fakültesi

Özlem Yılmaz Fen Fakültesi

� Kariyer Kulübü’ne son sınıfta üye
oldum. Bir İktisadi ve İdari Bilimler
Fakültesi öğrencisi olarak buraya
üye olduğum için gerçekten de çok
memnunum. Kulüp gerçekten de
beklentilerime cevap veriyor. Me-
zun olduktan sonra zaman ve para
ayırmam gereken pek çok şeyi Kari-
yer Kulübü bana ücretsiz olarak ver-
di. Kulübümüzün tüm öğrencilere ulaşması gerektiğine ina-
nıyorum. Çünkü tüm arkadaşlarımızın üniversiteden sonra
kişisel gelişimle ilgili çaba sarfetmeleri gerekeceğini düşü-
nüyorum.

Süleyman Hilmi Ateş İktisadi ve İdari Bilimler Fakültesi

Kulübünüzün
size katkıları

nelerdir?
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